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Lokal skyddskommitté   
 

PROTOKOLL 

Diarienummer  
V 2023/2402 

Datum 2023-10-20 

Protokoll lokal skyddskommitté 

Närvarande 
Catrin Malmström, kansli N, stf ordförande 
Jessica Abbott, biologiska institutionen, ledamot 
Leif Bülow, kemiska institutionen, ledamot 
Magnus Alsterfjord, huvudskyddsombud 
Bengt Meuller, över- och huvudskyddsombud 
Carina Rasmussen, suppleant huvudskyddsombud 
Jörgen Persson, huvudskyddsombud 
Olga M Brotzen, huvudstuderandeskyddsombud 
Gunilla Thylander, HR-chef, suppleant för Catrin 
Ragnhild Möller, sammankallande, protokoll 
Marie Gruvhammar, Studenthälsan, adjungerad 
Anne Link, Företagshälsovården, adjungerad 

Frånvarande 
Sven Lidin, ordförande (ersätts med Catrin Malmström) 
Erling Jirle, huvudskyddsombud (ersätts med Carina Rasmussen) 
Martin Jarenmark, huvudskyddsombud 

1. Ordförande öppnar mötet 
Catrin öppnar dagens möte. 

2. Justeringsperson väljs 
Leif Bülow väljs att justera protokoll från dagens möte. 
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3. Föregående mötes protokoll 
Inget att notera, läggs till handlingarna. 

4. Aktuella frågor om arbets- och studiemiljö 

Status omorganisationer samt risk- och konsekvensplaner  
Catrin och Gunilla informerar om pågående diskussion av 
verksamhetsförändring på geologiska institutionen. Personal har fått 
information, dialog förs med facken och med Företagshälsovården.  
  Risk- och konsekvensplaner som skickades ut med kallelsen berörde 
nedläggningen av institutionen för astronomi och teoretisk fysik. De 
tre institutioner som berörs av omorganisationen arbetar lokalt med 
risk- och konsekvensplaner. Bengt lyfter att prefekterna behöver 
påminnas om det som ska göras. 

Status OSA-enkäter och SAM-uppföljning 
Ragnhild informerar om det goda arbetet som görs ute på 
institutionerna, såväl när det gäller att presentera OSA-enkäterna, som 
att diskutera åtgärder och att genomföra åtgärder. Den årliga SAM-
uppföljningen håller på att bokas in och tidplanen håller med största 
sannolikhet. Leif initierar diskussion om studiesocial skyddsrond, 
vilket Internrevisionen påpekat ska göras. Samtidigt är en remiss ute 
just nu, som handlar om just detta. Fakulteten avser att svara på 
remissen med förslaget att studiesocial skyddsrond kan göras i 
samband med de årliga verksamhetsdialogerna.  
 
Status skyddsombudsval 
Ragnhild informerar om att valen följs upp och fakultetens 
arbetsmiljösamordnare stöttar i processen, bland annat med att sätta 
upp elektroniska val. Ett stort och otympligt arbete, där dessutom 
mycket av arbetet hamnar på prefekterna. Diskussion om ansvar för 
processen och önskemål att se över processerna till nästa gång. Även 
diskussion om ansvar och stöd till studenterna i motsvarande process. 
Frågan skickas vidare till Centrala skyddskommittén.  
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5. Tillbud, arbetsskador och inspektioner 
Ragnhild redogör kort för nya inrapporterade ärenden sedan förra 
mötet (ett tillbud och en riskobservation). Ärendena är hanterade och 
utredda. Bengt informerar om ett skyddsstopp (på LTH), som ett 
exempel på när ett skyddsstopp kan vara relevant. Ärendet åtgärdades 
direkt. 

6. Val av stf ordförande och suppleanter 
Gunilla informerar om att beslut om stf ordförande togs på förra mötet 
med LSK och beslut om suppleanter kommer att tas i presidiet nästa 
vecka.  

7. Ärenden från studenterna 
Olga informerar om att studerandeskyddsombud nu finns på alla 
enheter. De flesta (svenskspråkiga) har även gått utbildning och 
engelskspråkiga ska gå. 
  Problem med elsparkcyklar som står parkerade ”överallt”. Även 
problem med företagen som placerar ut elsparkcyklar utanför 
universitetets lokaler. Behövs troligen en dialog med kommunen – 
frågan lyfts till Central skyddskommitté. 
  Rapport om ett tillbud med en student, där det var oklarheter kring 
rapporteringen. 

8. Företagshälsovården och Studenthälsan 
Remiss ute om riskbruk och skadligt bruk. Den uppdateras efter ny 
kunskap inom området. 
  Arbetsmiljöverket uppdaterar sina regelverk. Om Arbetsmiljöverkets 
regelförnyelse. 2300 paragrafer sorteras in under 15 nya AFS:ar, som 
träder i kraft 1 januari 2025. 
 
Även Studenthälsan håller på att se över rutinerna för riskbruk och 
skadligt bruk för studenterna. 

https://www.av.se/om-oss/regel-och-foreskriftsarbete/regelfornyelse/presentationsmaterial-om-regelfornyelsen/
https://www.av.se/om-oss/regel-och-foreskriftsarbete/regelfornyelse/presentationsmaterial-om-regelfornyelsen/
https://www.av.se/arbetsmiljoarbete-och-inspektioner/publikationer/foreskrifter/beslutade-foreskrifter-som-trader-i-kraft-2025/
https://www.av.se/arbetsmiljoarbete-och-inspektioner/publikationer/foreskrifter/beslutade-foreskrifter-som-trader-i-kraft-2025/
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9. Övrigt 
Gemensam utbildning för ledamöter i LSK. Förslag att på första mötet 
2024 tillsammans titta på ”Arbetsmiljökunskap för alla – grundkurs”, 
som finns i Kompetensportalen. Utbildningen tar en timme. Bjud även 
in suppleanter till detta möte.  
  Kort diskussion om tystnadskultur i vår organisation såväl som på 
central nivå på LU. Både arbetsgivare och arbetstagare bekräftar 
upplevelsen av att anställda inte vågar säga ifrån. Hur vi 
kommunicerar med varandra har stort inflytande. Leif menar att det 
borde finnas en grupp av erfarna personer att vända sig till. STs 
rapport ”Tyst stat” tar vi upp på nästa möte. Bifogas också som bilaga. 
Fakultetens prefektnätverk har diskuterat samtalsklimat. Catrin för en 
dialog med fakultetens kommunikationschef om förändringsledning.  
Carina lyfter frågan om arbetsmiljörelaterad information/utbildning 
för handledare. Ska det in i handledarutbildningen?  
 
Tillträdande dekan bjuds in till nästa möte med LSK. 

Kommande möte 
• 20 november kl. 13.15-14.45, Universum 

10. Ordförande avslutar mötet 
Catrin tackar och avslutar mötet. 
 
 
_________________________ _______________________ 
Catrin Malmström  Leif Bülow 
Ordförande   Justeringsperson  

https://st.org/press-och-opinion/rapporter/2021-tyst-stat-om-den-hotade-oppenheten-i-statlig-forvaltning
https://st.org/press-och-opinion/rapporter/2021-tyst-stat-om-den-hotade-oppenheten-i-statlig-forvaltning
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